



Immer in Bewegung



Österreich
ankommen
und aufleben

ÖSTERREICH ENTDECKEN

TAGESAUSFLÜGE AB SALZBURG

*DISCOVERING
AUSTRIA*

DAY TRIPS DEPARTING FROM SALZBURG

Impressum:
ÖBB-Personenverkehr AG, Am Hauptbahnhof 2, 1100 Wien, FN 248742 y, Produktionsort:
Paul Gerin GmbH & CoKG, Walkersdorf, Verlagsort: Wien, Prod.-Nr. 113018-0404.
Stand März 2018, Änderungen, Satz-, Übersetzungs- und Druckfehler vorbehalten!
Umschlagfoto: © Öbb/Thomas Schönig

01.04. – 08.12.2018



© WienTourismus Christian Stemper



© SKB Foto-A.E. Koller

WIEN

Ein Besuch der österreichischen Hauptstadt lohnt sich zu jeder Jahreszeit. Wien ist alt, Wien ist neu – und so vielfältig: von den Prachtbauten des Barock wie Schloß Schönbrunn über den „goldenen“ Jugendstil bis zu aktueller Architektur. In den weltberühmten Museen gibt es tolle Schätze zu entdecken.

Tipp: 2018 feiert Wien die Moderne. 100 Jahre zuvor starben vier ihrer wichtigsten Protagonisten: Gustav Klimt, Egon Schiele, Otto Wagner und Koloman Moser. Sie prägten das Wien um 1900 nachhaltig. Zahlreiche Ausstellungen verdeutlichen, wie Künstler, Wissenschaftler, Architekten und viele mehr das Wien um 1900 nachhaltig prägten.

Mit dem ÖBB Railjet ist Wien ab Salzburg ab nur 2 h 22 min erreichbar, und das 17x täglich.

Salzburg – Wien – Salzburg

fährt stündlich				fährt stündlich			
06:05	07:08 – 21:08	22:08		Salzburg Hbf	▲	08:52 – 21:52	22:54
07:16	08:16 – 22:16	23:19		Linz Hbf		07:44 – 20:44	21:44
08:02	09:02 – 23:02	00:05		St. Pölten Hbf		06:58 – 19:58	20:58
08:23	09:23 – 23:23	00:26		Wien Meidling (U6)		06:37 – 19:37	20:37
08:30	09:30 – 23:30	00:33	▼	Wien Hbf (U1)		06:30 – 19:30	20:30

Weiters verkehrt jede Stunde ein Railjet von Salzburg Hbf nach Wien Hbf mit zusätzlichen Halten. Auch der Flughafen Wien ist ab Salzburg 2x pro Stunde mit dem Railjet erreichbar. Vom Wiener Hauptbahnhof sind Sie mit der U1 in rund 5 Minuten direkt im Zentrum am Stephansplatz. Mit der ÖBB Sparschiene geht es bereits ab € 19,- von Salzburg nach Wien.

ÖBB Kombiticket: Tiergarten Schönbrunn

Das Kombiticket inkludiert die ÖBB Bahnfahrt 2. Klasse nach Wien und zurück, den Eintritt in den Tiergarten Schönbrunn und die Tageskarte bis 24 Uhr für die Wiener Linien. Ab Salzburg ist das Kombiticket „Tiergarten Schönbrunn“ pro Erwachsenen um € 120,- bei den ÖBB Ticketschaltern und im Shopbereich des ÖBB Ticketshops unter tickets.oebb.at/de/shop erhältlich. Angebot gültig bis 31.12.2018.



© daniel_zupanc

VIENNA

Visiting the Austrian capital is worth your while any time of the year. Vienna is old, Vienna is new – and so diverse: from the magnificent baroque buildings to „golden“ art nouveau all the way to contemporary architecture. Its world-famous museums offer many treasures to be discovered.

Tip: In 2018, Vienna celebrates the Viennese Modern Age. 100 years ago, four of its most important protagonists died: Gustav Klimt, Egon Schiele, Otto Wagner and Koloman Moser. They left a lasting mark on Vienna around 1900. Numerous exhibitions illustrate how artists, scientists, architects and many more left a lasting mark on Vienna around 1900.

Using ÖBB's Railjet, you can reach Vienna from Salzburg in as little as 2 h 22 min, 17 times a day.

Salzburg – Vienna – Salzburg

Departs hourly				Departs hourly			
06:05	07:08 – 21:08	22:08		Salzburg Hbf	▲	08:52 – 21:52	22:54
07:16	08:16 – 22:16	23:19		Linz Hbf		07:44 – 20:44	21:44
08:02	09:02 – 23:02	00:05		St. Pölten Hbf		06:58 – 19:58	20:58
08:23	09:23 – 23:23	00:26		Wien Meidling (U6)		06:37 – 19:37	20:37
08:30	09:30 – 23:30	00:33	▼	Wien Hbf (U1)		06:30 – 19:30	20:30

Additionally, a Railjet train departs hourly from Salzburg main station to Vienna's main station, with stops in various places. Railjet also takes you to Vienna's airport from Salzburg twice per hour. Using the U1 underground line, you can reach the city centre at Stephansplatz in about 5 minutes. Travel from Salzburg to Vienna starting from € 19 with ÖBB SparSchiene.

ÖBB Kombiticket: Schönbrunn Zoo

The Kombiticket includes a 2nd class ÖBB railway journey to Vienna and back, admission to Schönbrunn Zoo and a day pass valid until midnight for the Wiener Linien public transport system. Departing from Salzburg, an adult "Schönbrunn Zoo" Kombiticket is € 120 and is available at the ÖBB ticket counters and in the shop area of the ÖBB ticket shop at tickets.oebb.at/en/shop. Valid until 31.12.2018.



© TVB-Linz



© Oberösterreich Tourismus/Susanne Einzenberger

LINZ

Einen Blick in die Zukunft werfen, in herrlicher Natur entspannen, eine Linzer Torte in der barocken Altstadt genießen und überdimensionale Graffiti-Kunst bewundern: Diese einzigartige Vielfalt können Besucher in Linz erleben. Die Donaustadt besticht nicht nur mit ihrer Geschichte. Hier spielt die Gegenwart, die laufende Weiterentwicklung und die Zukunft eine noch viel wichtigere Rolle. Modernste Technologie und unglaubliche Entwicklungen sehen die Besucher im Ars Electronica Center. Das moderne Haus war auch ausschlaggebend für die Ernennung von Linz zur UNESCO City of Media Arts. Damit zählt die Donaustadt weltweit zu den besonders zukunftsorientierten Orten.

Den schönsten Blick auf Stadt und Donau hat man vom Pöstlingberg. Auf diesen schönen Aussichtsblick mit seiner Wallfahrtsbasilika bringt Sie in rund 20 Minuten die Pöstlingbergbahn direkt vom Linzer Hauptplatz. Vom Linzer Hauptbahnhof gelangen Sie in ca. 15 Minuten zu Fuß oder in wenigen Minuten mit der Straßenbahn in die historische Altstadt.

**Mit dem ÖBB Railjet ist Linz ab Salzburg
ab nur 1 h 06 min erreichbar, und das 17x täglich.**

Salzburg – Linz – Salzburg

fährt stündlich				fährt stündlich			
06:05	07:08	– 21:08	22:08	Salzburg Hbf	▲	08:52	– 21:52 22:54
07:14	08:14	– 22:14	23:17	Linz Hbf	▲	07:46	– 20:46 21:46

Der HÖHENRAUSCH im OÖ Kulturquartier in Linz ist eines der ungewöhnlichsten Kunstprojekte Österreichs. Die Mischung aus Kunsterlebniswelt, Ausstellungsraum, Freizeitpark und Dachlandschaft ist einzigartig. 2018 steht das Thema Wasser im Mittelpunkt, das in seiner Unbegreifbarkeit gleichzeitig Schönheit und Bedrohung spiegelt.

ÖBB Plus:

Bei Ticketkauf am ÖBB Ticketschalter gleich zum ÖBB Ticket* dazu buchen und dabei sparen: Eintritt für **den HÖHENRAUSCH** Linz für Erwachsene um **€ 10,80** (statt € 12,00), Preis gültig von 01.06.-14.10.2018

* ÖBB Einzeltickets (Standard, Sparschiene, Komfort, Globalpreis), Verkehrsverbund-Einzeltickets und Einfach-Raus-Tickets



LINZ

Glancing at the future, relaxing in magnificent natural environments, enjoying a piece of Linzer Torte in the Baroque old part or marvelling at oversized graffiti art: Visitors to Linz can experience all of that. The city on the shores of the River Danube not only wows with its history, however. The present, ongoing development and future play an even more important role. State-of-the-art technology and unfathomable developments are exhibited in the Ars Electronica Center.

This modern building was the decisive element that made Linz a UNESCO City of Media Arts. This makes the city on the Danube one of the world's most future-oriented places. Pöstlingberg provides the most beautiful views of the city and the Danube. In some 20 minutes, Pöstlingbergbahn takes you to the top of this pretty panoramic mountain with its pilgrimage basilica directly from Linz's main square. Its historic old part is a 15 minutes' walk or a few minutes' tramway trip away from Linz Main Station.

Using the ÖBB Railjet, you can reach Linz from Salzburg in as little as 1 h 06 min, 17 times a day.

Salzburg – Linz – Salzburg

departs hourly				departs hourly			
06:05	07:08	– 21:08	22:08	Salzburg Hbf	▲	08:52	– 21:52 22:54
07:14	08:14	– 22:14	23:17	Linz Hbf	▲	07:46	– 20:46 21:46

HÖHENRAUSCH at the OÖ Kulturquartier in Linz is one of Austria's most unusual art projects. The mixture of art experience world, exhibition space, theme park and rooftop landscape is unique. In 2018, the focus will be on the subject of water which in its incomprehensibility reflects beauty as much as danger.

ÖBB Plus:

Purchase admission tickets along with your ÖBB Ticket* at the ÖBB ticket counter and save: Admission to **HÖHENRAUSCH** Linz for adults for **€ 10.80** (instead of € 12.00), price valid until 01.06.-14.10.2018

* ÖBB single tickets (Standard, Sparschiene, Komfort, package price), Verkehrsverbund single tickets and Einfach-Raus tickets



© Innsbrucktourismus-Helga Andreatta



© Innsbrucktourismus-Christof Lackner

INNSBRUCK

Innsbruck, die Hauptstadt Tirols, punktet mit einer einzigartigen alpin-urbanen Mischung aus Berg und Tal, Natur und Stadt. Die wichtigsten Sehenswürdigkeiten wie das Goldene Dachl, die Hofburg, die Hofkirche und der Dom sind in ca. 15 Minuten zu Fuß vom Hauptbahnhof bequem erreichbar. In nur 20 min gelangt man direkt vom Stadtzentrum auf die Nordkette auf 1.905 m Höhe inklusive einmaligen Ausblick. Innsbruck und seine Regionen bieten zu jeder Jahreszeit Freizeitvergnügen, Kultur-highlights und sportliche Höhenflüge.

Mit dem ÖBB Railjet ist Innsbruck ab Salzburg ab nur 1h 48 min erreichbar, und das 16x täglich.

Salzburg – Innsbruck – Salzburg

fährt stündlich*			fährt stündlich*	
06:56 07:56 – 21:56	Salzburg Hbf	↑	08:02 09:02 – 22:06	
08:15 09:17 – 23:17	Wörgl Hbf	↑	06:41 07:45 – 20:43	
08:46 09:44 – 23:48	Innsbruck Hbf	↓	06:10 07:13 – 20:17	

* Bitte beachten Sie, dass der Fahrplan nicht zu jeder Stunde exakt gleich ist. Ihren detaillierten Fahrplan finden Sie auf oebb.at

Mit der ÖBB Sparschiene geht es bereits ab € 14,- von Salzburg nach Innsbruck.

Tip: Vom Hauptbahnhof und von der Hofburg gibt es einen direkten Shuttlebus zu den Swarovski Kristallwelten in Wattens (28 Minuten Fahrzeit).

ÖBB Plus:

Bei Ticketkauf am ÖBB Ticketschalter den Eintritt gleich zum ÖBB Ticket** dazu buchen und dabei sparen z.B.
Berg- und Talfahrt zum Hafelekarr (Nordkette) um nur **€ 31,10** statt € 34,50,
Preis gültig bis 04.11.18
Swarovski Kristallwelten (Eintritt + Bus-Shuttle) um nur **€ 26,50** statt € 28,50,
Preis gültig bis 31.12.18
(ausg. 05. + 06.11.18)

** ÖBB Einzeltickets (Standard, Sparschiene, Komfort, Globalpreis), Verkehrsverbund-Einzeltickets und Einfach-Raus-Tickets



© Innsbrucktourismus-Nordkettenbahnen

INNSBRUCK

Tyrol's capital Innsbruck wows its visitors with its unique alpine-urban mix of mountain and valley scenery, nature and city life. From the main station, its most significant landmarks such as the Golden Roof, Hofburg Palace, Hofkirche and Cathedral are just a relaxed 15 minutes' walk. Directly from the city centre, one can reach Nordkette at 1,905 m above sea level and its magnificent views in a mere 20 minutes. Innsbruck and its regions offer leisure time fun, cultural highlights and sporting activities in every season.

Using ÖBB's Railjet, you can reach Innsbruck from Salzburg in as little as 1h 48 min, 16 times a day.

Salzburg – Innsbruck – Salzburg

Departs hourly*			Departs hourly*	
06:56 07:56 – 21:56	Salzburg Hbf	↑	08:02 09:02 – 22:06	
08:15 09:17 – 23:17	Wörgl Hbf	↑	06:41 07:45 – 20:43	
08:46 09:44 – 23:48	Innsbruck Hbf	↓	06:10 07:13 – 20:17	

* Please note that the timetable is not exactly the same every hour. You can find a detailed timetable at oebb.at

Travel from Salzburg to Innsbruck starting from € 14 with ÖBB SparSchiene.

Tip: A shuttle bus goes directly from the main station and Hofburg palace to Swarovski Crystal Worlds in Wattens (trip takes 28 minutes).

ÖBB Plus:

Purchase admission tickets when buying an ÖBB Ticket** at the ÖBB ticket counter and save: Uphill and downhill journey to the Hafelekarr (Nordkette) for **€ 31.10** instead of € 34.50, price valid until 04.11.18
Swarovski Crystal Worlds (admission and shuttle bus) for **€ 26.50** instead of € 28.50, price valid until 31.12.18
(except 05. + 06.11.18)

** Single ÖBB tickets (Standard, Sparschiene, Komfort, package price), single Verkehrsverbund tickets and Einfach-Raus-Tickets



SALZKAMMERGUT

Das Salzkammergut mit seiner wunderschönen See- und Bergkulisse ist ebenfalls mit der Bahn bequem erreichbar. Besuchen Sie die bezaubernde Keramikstadt Gmunden am Traunsee, die Kaiservilla in Bad Ischl oder den mystischen Hallstätter See. In Gmunden bringt Sie die Straßenbahn vom Bahnhof direkt ins Zentrum und zum Ufer des Traunsees, wo Sie auch eine Schifffrundfahrt machen können. In Bad Ischl befindet sich der Bahnhof direkt in der Stadt. Zur Kurzone mit ihren Promenaden und zur Kaiservilla sind es nur wenige Minuten zu Fuß.

Reisevorschlag

06:12	07:12	Salzburg Hbf	▲	19:48	20:48
06:58	07:58	an Attnang-Puchheim ab		19:00	20:00
07:15	08:11	ab Attnang-Puchheim an		18:44	19:47
07:31	08:25	Gmunden		18:26	19:31
07:43	08:37	Traunkirchen		18:09	19:19
07:54	08:46	Ebensee		17:58	19:11
08:19	09:02	Bad Ischl		17:40	18:53
08:47	09:24	Hallstatt	▼	17:07	18:32

Durch das Salzkammergut gibt es jede Stunde eine Bahnverbindung.
Die Abfahrtszeiten sind jeweils zu jeder geraden und ungeraden Stunde gleich.

ÖBB Kombiticket: Salzerlebnis Tour Hallstatt

Das Kombiticket inkludiert die ÖBB Bahnfahrt 2. Klasse nach Hallstatt und zurück, den Schifftransfer über den Hallstätter See (hin und zurück), Berg- und Talfahrt mit der Salzbergbahn, den Eintritt in die Salzwelten Hallstatt inkl. Führung und den Besuch der Aussichtsplattform „Welterbeblick“.

Ab Salzburg ist das Kombiticket „Salzerlebnis Tour Hallstatt“ pro Erwachsenem um € 79,- bei den ÖBB Ticketschaltern und im Shopbereich des ÖBB Ticketshops unter tickets.oebb.at/de/shop erhältlich. Angebot gültig bis 09.12.2018.



SALZKAMMERGUT REGION

The Salzkammergut region with its beautiful lake and mountain scenery can likewise be reached by rail in supreme comfort. Visit the enchanting pottery town of Gmunden am Traunsee, the Emperor's Villa in Bad Ischl or mysterious Lake Hallstatt. In Gmunden, take the tram from the main station directly to the city centre and the shores of Lake Traun, where you can also embark on a boat trip. Bad Ischl's main station is located in the city centre. The spa zone with its promenades and the Emperor's Villa are just a few minutes' walk away.

Suggested itinerary

06:12	07:12	Salzburg Hbf	▲	19:48	20:48
06:58	07:58	arr. Attnang-Puchheim dep.		19:00	20:00
07:15	08:11	dep. Attnang-Puchheim arr.		18:44	19:47
07:31	08:25	Gmunden		18:26	19:31
07:43	08:37	Traunkirchen		18:09	19:19
07:54	08:46	Ebensee		17:58	19:11
08:19	09:02	Bad Ischl		17:40	18:53
08:47	09:24	Hallstatt	▼	17:07	18:32

A railway connection runs through the Salzkammergut region hourly.
The departure times are the same for every even and odd hour.

ÖBB Kombiticket: Salt Adventure Tour Hallstatt

The Kombiticket includes a 2nd class ÖBB railway journey to Hallstatt and back, boat transfer across Lake Hallstatt (return trip), the trip up and down the mountain on the Salzbergbahn cablecar, admission to the Hallstatt Salt Mines incl. guided tour and a visit to the "Welterbeblick" viewing platform.

Departing from Salzburg, an adult "Salt Adventure Tour Hallstatt" Kombiticket is € 79 and is available at the ÖBB ticket counters and in the shop area of the ÖBB ticket shop at tickets.oebb.at/en/shop. Valid until 09.12.2018.



© Faistauer Photography

ZELL AM SEE-KAPRUN

Kompromisslos Urlauben

Die Kombination aus Gletscher, Bergen und See macht die Region Zell am See-Kaprun im Herzen Österreichs so einzigartig. In keiner anderen Region der Alpen liegen so viele spektakuläre Ausflugsziele und alpine Sehenswürdigkeiten so nah beieinander. Dazu gehören die Gipfelwelt 3000 auf dem Kitzsteinhorn, die Schmittenhöhe und der Maiskogel sowie der trinkwasserklare Zeller See und die Golfplätze der Region. Wandern, Biken, Wassersport sowie Spiel, Spaß und Natur - Zell am See-Kaprun bietet abwechslungsreiche Erlebniswelten für Aktivurlauber, Familien und Erholungssuchende.

Reisevorschlag

08:12*	09:08		Salzburg Hbf		18:51	19:48
09:09	10:10	an	Schwarzach-St. Veit	ab	17:49	18:50
09:12	10:12	ab	Schwarzach-St. Veit	an	17:47	18:47
09:44	10:44		Zell am See		17:15	18:15*

*mit Umstieg in Schwarzach-St. Veit
Für die Folgestunden sind die Abfahrtszeiten jeweils zur geraden und ungeraden Stunde gleich.

Von Zell am See gibt es Busverbindungen nach Kaprun und zur Schmittenhöhe Seilbahn.

ÖBB Plus:

Bei Ticketkauf am ÖBB Ticketschalter gleich zum ÖBB Ticket** dazu buchen und dabei sparen z.B. Kitzsteinhorn - Top of Salzburg Ticket (inkl. Berg- und Talfahrt sowie Zutritt in die Gipfelwelt 3000), inkl. Regionalbus ab/bis Bhf Zell/See zur Gipfelwelt 3000 um **nur € 47,20** statt € 51,40. Preis gültig bis 31.12.18.

Der Preis eines Einzeltickets, 2. Klasse von Salzburg nach Zell am See beträgt € 15,70.

** ÖBB Einzeltickets (Standard, Sparschiene, Komfort, Globalpreis), Verkehrsverbund-Einzeltickets und Einfach-Raus-Tickets

ZELL AM SEE-KAPRUN

Holidays without compromises

Its combination of glacier, mountains and lake make the region Zell am See-Kaprun in the heart of Austria so unique. No other region in the Alps boasts this many spectacular day trip destinations and Alpine attractions in such close vicinity. They include Gipfelwelt 3000 on top of Mount Kitzsteinhorn, Mount Schmittenhöhe and Mount Maiskogel as well as crystal-clear Lake Zell as well as the region's golf courses. Hiking, bicycle riding, water sports as well as games, fun and nature: Zell am See-Kaprun offers varied worlds of experience for active holiday-makers, families and those seeking recreation alike.

Suggested itinerary

08:12*	09:08		Salzburg Hbf		18:51	19:48
09:09	10:10	arr.	Schwarzach-St. Veit	dep.	17:49	18:50
09:12	10:12	dep.	Schwarzach-St. Veit	arr.	17:47	18:47
09:44	10:44		Zell am See		17:15	18:15*

* changing in Schwarzach-St. Veit; The departure times are the same for every even and odd hour.

Buses go to Kaprun and the Schmittenhöhe cableway from Zell am See.

ÖBB Plus:

Purchase admission tickets when buying an ÖBB Ticket** at the ÖBB ticket counter and save: Kitzsteinhorn - Top of Salzburg Ticket (incl. journey up and down the mountain as well as admission to Gipfelwelt 3000), incl. regional bus from/to Zell/See station for **€ 47.20** instead of € 51.40. Price valid until 31.12.18.

The price for a single ticket from Salzburg to Zell am See is € 15.70.

** ÖBB Einzeltickets (Standard, Sparschiene, Komfort, package price), Verkehrsverbund tickets and Einfach-Raus-Tickets



© Gletscherbahnen Kaprun AG



© Gasteinertal Tourismus GmbH

GASTEINERTAL

Im Gasteinertal, wo seit Jahrtausenden heilendes Thermalwasser aus dem Urgestein der Hohen Tauern sprudelt, haben sich die drei Orte Dorfgastein, Bad Hofgastein und Bad Gastein ihren Charme, ihre Herzlichkeit und ihre Individualität erhalten. In Bad Gastein empfiehlt sich ein Spaziergang durch das historische Ortszentrum zum Wasserfall. Danach können Sie Ihren Spaziergang über eine der zahlreichen Promenaden fortsetzen und die majestätische Landschaft genießen.

Tip: Direkt neben dem Bahnhof Bad Gastein befindet sich die Talstation der Seilbahn auf den Stubnerkogel. Oben angekommen haben Sie die Möglichkeit von der Aussichtsplattform Glocknerblick das fantastische Panorama zu genießen und die spektakuläre 140 m lange Hängebrücke zu überqueren.

Reisevorschlag

Salzburg – Gasteinertal – Salzburg

fährt alle 2 Stunden		fährt alle 2 Stunden	
06:12 – 20:12	Salzburg Hbf	09:48 – 21:48	
07:22 – 21:22	Dorfgastein	08:37 – 20:37	
07:28 – 21:28	Bad Hofgastein	08:30 – 20:30	
07:41 – 21:41	Bad Gastein	08:17 – 20:17	

ÖBB Plus:

Felsentherme Bad Gastein

Wenn Sie nach Ihren Erkundungen Erholung in der Therme suchen, empfehlen wir die Felsentherme Bad Gastein, die sich direkt neben dem Bahnhof befindet. Auf 1.100 m² erleben Sie die Urkraft des Gasteiner Thermalwassers kombiniert mit frischer Bergluft und einem atemberaubenden Bergpanorama.

Bei Ticketkauf am ÖBB Ticketschalter den Eintritt gleich zum ÖBB Ticket* dazu buchen und dabei sparen z.B. Felsentherme Bad Gastein inkl. Sauna um **nur € 23,50** statt € 28,50, Preis gültig bis 31.12.18.

Der Preis eines Einzeltickets, 2. Klasse von Salzburg nach Bad Gastein beträgt € 15,70.

* ÖBB Einzeltickets (Standard, Sparschiene, Komfort, Globalpreis), Verkehrsverbund-Einzeltickets und Einfach-Raus-Tickets

GASTEIN VALLEY

Nestled in the Gastein Valley, where thermal water with healing properties has been gushing out of the primary rock of the Hohe Tauern range for millennia, the three towns of Dorfgastein, Bad Hofgastein and Bad Gastein have maintained their charm and individuality. When in Bad Gastein, we recommend you to take a walk through the historic core of the town to the waterfall. After that, you should continue your walk along one of its many promenades and take in the majestic scenery.

Tip: The valley station of the Mount Stubnerkogel cableway is located right next to Bad Gastein's train station. Once on top of the mountain, you can enjoy the phenomenal panorama from the Glocknerblick viewing platform and cross the spectacular 140-m suspension bridge.

Suggested itinerary

Salzburg – Gasteinertal – Salzburg

Departs every 2 hours		Departs every 2 hours	
06:12 – 20:12	Salzburg Hbf	09:48 – 21:48	
07:22 – 21:22	Dorfgastein	08:37 – 20:37	
07:28 – 21:28	Bad Hofgastein	08:30 – 20:30	
07:41 – 21:41	Bad Gastein	08:17 – 20:17	

ÖBB Plus:

Rock Spa Bad Gastein

If – after your exploration – you would like to relax in the spa, we recommend Rock Spa Bad Gastein located right next to the train station. In the 1,100-m² spa, enjoy the powers of Gastein's thermal waters combined with fresh mountain air and a breath-taking mountain panorama.

Purchase admission tickets when buying an ÖBB Ticket at the ÖBB ticket counter and save: Rock Spa Bad Gastein incl. sauna for € 23.50 instead of € 28.50, price valid until 31.12.2018.*

The price for a single ticket from Salzburg to Bad Gastein is € 15.70.

* Single ÖBB tickets (Standard, Sparschiene, Komfort, package price), single Verkehrsverbund tickets and Einfach-Raus-Tickets



© Gasteinertal Tourismus GmbH



© Alpendorfbergbahnen-St.Johann



© Atelier-OEzlon

ST. JOHANN IM PONGAU

Sankt Johann-Alpendorf ist aufgrund der schönen und verkehrsgünstigen Lage mitten im Salzburger Land (60 km südlich der Stadt Salzburg) ein idealer Ausgangspunkt für Wanderungen sowie für Sehenswürdigkeiten und Ausflugsziele.

Genießen Sie mit Ihrer Familie eine Erkundungstour durch die heimischen Nadel- und Laubbaumarten entlang des Baumlehrpfads, oder lassen Sie sich von der Alpendorf Gondelbahn in „luftige Höhen“ ins Wandergebiet und auf den Geisterberg bringen. Im Zentrum laden der Pongauer Dom und die Annakapelle zu einem Besuch.

Von Salzburg nach St. Johann im Pongau verkehren mindestens 2 Züge pro Stunde. Die schnellsten Züge benötigen für die Strecke nur 50 Minuten.

Tipp für Ihren Ausflug in die Region:

Mit dem Einfach-Raus-Ticket können Sie in Österreich einen ganzen Tag lang nach Herzenslust Ihre Umgebung erkunden. Der Basispreis für 2 Personen beträgt € 34,-* bzw. € 43,-* inkl. Fahrradmitnahme. Jede weitere Person reist zum Aufpreis von € 4,- mit. Das Ticket ist für max. 5 Personen erhältlich.

* Gilt in Österreich in den Zügen des Nah- und Regionalverkehrs der ÖBB und der Raaberbahn (S-Bahn, R, REX). Gültig am gewählten Tag: Samstag, Sonn- und Feiertag ganztägig bis 03:00 Uhr des Folgetages; Montag bis Freitag, 9:00 Uhr bis 3:00 Uhr des Folgetages. Es gelten die Tarifbestimmungen der ÖBB Personenverkehr AG. Aufpreis für 3.-5. Person je € 4,-

ST. JOHANN IM PONGAU

Its location in the centre of the Salzburger Land region (60km south of the city of Salzburg) makes Sankt Johann-Alpendorf an ideal starting point for hikes as well as sightseeing and day trips.

Enjoy an exploration tour with your family through the native coniferous and deciduous tree species along the tree nature trail, or let the Alpendorf gondola take you to "lofty heights" in the hiking region and to the top of Mount Geisterberg. In the centre, Pongau Cathedral and the Chapel of Saint Anna are well worth a visit.

At least 2 trains per hour are running between Salzburg and St. Johann im Pongau. The fastest trains cover this distance in a mere 50 minutes.

Tip for your day trip to this region:

Use the Einfach Raus Ticket to explore your Austrian region of choice at your heart's content for an entire day. The base price for 2 people is € 34 or € 43* if you want to take your bicycle. More people can join you for a surcharge of € 4 each. The ticket is available for a maximum of 5 people.*

* Valid in Austria for local ÖBB trains and Raaberbahn (S-Bahn, R, REX). Valid on the selected day: Saturday, Sunday and holidays all day until 03:00 on the following day; Monday to Friday 9:00 to 3:00 on the following day. ÖBB-Personenverkehr AG's terms and conditions apply. Surcharge for 3rd to 5th person: € 4 each



Lebendiges
Mittelalter



Bringing the Middle
Ages back to life

© TVB-Werfen

WERFEN – ZU JEDER JAHRESZEIT EINE REISE WERT

Ob sportlich aktiv, kulturell interessiert oder einfach auf der Suche nach Erholung und Entspannung – rund um Werfen ist für jeden das Richtige dabei. Schauen Sie dem „**Alten Handwerk**“ über die Schulter und besuchen Sie Hutmacher und Schuster, oder versetzen Sie sich an Original-Drehorten berühmter Filme wie „**The Sound of Music**“ oder „**Where Eagles Dare**“ in die Rollen der Darsteller zurück.

Die weltbekannte „**Eisriesenwelt**“ und die „**Erlebnisburg Hohenwerfen**“ warten auf Sie!

Burg Hohenwerfen

Auf der Wehrburg aus dem 11. Jhd. wird Geschichte für Groß und Klein lebendig. Burgführungen, lustige Kinderrätselrally & Greifvogel Flugvorführungen des historischen Landesfalkenhofes zählen zu den Highlights! Von Salzburg nach Werfen gelangen Sie mit der Bahn mindestens 2x pro Stunde in rund 45 Minuten. Vom Bahnhof führt ein schattiger Fußweg direkt auf die Erlebnisburg, die man in rund einer halben Stunde erreicht. Wanderfreunde sind eingeladen rund um Werfen viele Kilometer an perfekt gepflegten und markierten Wanderwegen zu entdecken.

Tipp für Ihren Ausflug in die Region:

Mit dem Einfach-Raus-Ticket können Sie in Österreich einen ganzen Tag lang nach Herzenslust Ihre Umgebung erkunden. Der Basispreis für 2 Personen beträgt € 34,-* bzw. € 43,-* inkl. Fahrradmitnahme. Jede weitere Person reist zum Aufpreis von € 4,- mit. Das Ticket ist für max. 5 Personen erhältlich.

* Gilt in Österreich in den Zügen des Nah- und Regionalverkehrs der ÖBB und der Raaberbahn (S-Bahn, R, REX). Gültig am gewählten Tag: Samstag, Sonn- und Feiertag ganztägig bis 03:00 Uhr des Folgetages; Montag bis Freitag, 9:00 Uhr bis 3:00 Uhr des Folgetages. Es gelten die Tarifbestimmungen der ÖBB Personenverkehr AG. Aufpreis für 3.-5. Person je € 4,-

WERFEN – WORTH A VISIT IN ANY SEASON

Whether you are looking for sporting activities, cultural delights or simply relaxation and recuperation – the Werfen region is sure to have the right things in store for you. Learn about ancient trades when visiting the hatter and shoemaker or visit the original shooting locations of famous films such as The Sound of Music or Where Eagles Dare and feel like the stars of yesteryear.

The world-famous World of the Ice Giants and the Hohenwerfen Castle Experience await you!

Hohenwerfen Castle

This fortified castle from the 11th century brings history back to life for the young and old. Castle tours, amusing children's scavenger hunts and bird of prey shows performed by the Provincial Falconry Centre rank among its highlights! You can reach Werfen from Salzburg by train at least twice an hour in approximately 45 minutes. From the station, a shady path leads you directly to the castle in about half an hour. Hikers are invited to explore the Werfen region using its many kilometres of perfectly groomed and signposted hiking trails.

Tip for your day trip to this region:

Use the Einfach Raus Ticket to explore your Austrian region of choice at your heart's content for an entire day. The base price for 2 people is € 34* or € 43* if you want to take your bicycle. More people can join you for a surcharge of € 4 each. The ticket is available for a maximum of 5 people.



NEU:
The Sound of
Music Trail, auf den
Spuren der
Familie Trapp

NEW:
The Sound of
Music Trail, in the
footsteps of the
Trapp family

© TVB-Werfen

* Valid in Austria for local ÖBB trains and Raaberbahn (S-Bahn, R, REX). Valid on the selected day: Saturday, Sunday and holidays all day until 03:00 on the following day; Monday to Friday 9:00 to 3:00 on the following day. ÖBB-Personenverkehr AG's terms and conditions apply. Surcharge for 3rd to 5th person: € 4 each



© TVB-Hallein

HALLEIN - EINE STADT MIT VIELEN GESICHTERN

Der mittelalterliche Stadtkern von Hallein hält für jeden Geschmack und jedes Alter das Richtige bereit. Verträumte Gassen gehen in großzügige Plätze über, altherwürdige Bürgerhäuser kontrastieren mit modernen Gebäuden.

Mit der eindrucksvollen Naturlandschaft Bad Dürrnberg direkt vor den Toren der Stadt bieten sich außerdem perfekte Bedingungen für Naturfreunde und Sportbegeisterte.

Der Dürrnberg wurde bereits von den Kelten besiedelt. Bei einem Besuch des rekonstruierten Keltendorfs wird das Leben vor rund 2.500 Jahren wieder lebendig. Die großartigen Funde dieser Zeit können auch im Keltenmuseum bewundert werden, das zu einem der größten und bedeutendsten Museen für keltische Geschichte in Europa zählt. Ebenfalls am Dürrnberg kann unter Tag in die geheimnisvollen „Salzwelten“ eingetaucht werden. Mit der Stollenbahn und über rasante Holzrutschen führt die Reise tief in den Berg zum mystischen Salzsee.

Zwischen Salzburg und Hallein bestehen zahlreiche Zugverbindungen mehrmals pro Stunde (ca. 20 Minuten Fahrzeit). Vom Bahnhof Hallein bringt Sie der Regionalbus der Linie 41 bis direkt zum Salzbergwerk.

ÖBB Kombiticket:

Salzwelten Hallein & Keltendorf Salina

Das Kombiticket inkludiert die ÖBB Bahnfahrt 2. Klasse nach Hallein und zurück, den Regionalbus-Transfer ab/bis Hallein auf den Dürrnberg, den Eintritt in die Salzwelten Hallein und Keltendorf Salina sowie den Eintritt ins Keltenmuseum Hallein.

Ab Salzburg ist das Kombiticket „Salzwelten Hallein & Keltendorf Salina“ pro Erwachsenen um € 37,- bei den ÖBB Ticketschaltern und im Shopbereich des ÖBB Ticketshops unter tickets.oebb.at/de/shop erhältlich. Angebot gültig bis 31.12.18.

HALLEIN - THE CITY WITH A THOUSAND FACES

The medieval centre of Hallein has something in store for every taste and people of every age. Tranquil alleys lead to spacious squares and vintage bourgeoisie buildings meet contemporary structures.

The impressive natural landscape of Bad Dürrnberg directly in front of the city gates furthermore provides perfect conditions for nature lovers and sports enthusiasts.

Long before our age, Mount Dürrnberg was colonised by the Celts. Their time some 2,500 years ago comes alive during a visit to the reconstructed Celtic village. In the Celtic Museum which ranks among the largest and most important museums for Celtic history in Europe, one can marvel at magnificent finds from this ancient period. Mount Dürrnberg is also where visitors can go underground and explore the mysterious "Salt Worlds". Using the tunnel railway and rapid wooden slides, your journey will take you deep into the mountain to the mystical salt lake.

Many trains run between Salzburg and Hallein several times per hour (travel time approx. 20 minutes). From Hallein station, regional bus no. 41 takes you directly to the Salt Mines.

ÖBB Kombiticket:

Salt Worlds Hallein & Celtic Village Salina

The Kombiticket includes a 2nd class ÖBB railway journey to Hallein and back, regional bus transfer to/from Hallein to Mount Dürrnberg, admission to the Hallein Salt Worlds and the Celtic Village Salina as well as admission to the Hallein Celtic Museum.

Departing from Salzburg, an adult "Salt Worlds Hallein & Celtic Village Salina" Kombiticket is € 37 and is available at the ÖBB ticket counters and in the shop area of the ÖBB ticket shop at tickets.oebb.at/en/shop. Valid until 31.12.2018.



© TVB-Hallein